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Vitaj jar!
Prišla nesmelo, ale konečne je tu. Tak dlho očakávaná jar spolu so svojimi neopako-

vateľnými krásami, kvitnúcimi kvetmi a omamnými vôňami. Usmievavé jarné, aj keď 

ešte zubaté slnko vlieva do nás nový príval energie z prebúdzajúcej sa jari. Začína sa 

jedno z najkrajších období roka. My Vám chceme zaželať, aby ste si toto nádherné 

obdobie vychutnali plnými dúškami, aby ste spolu s farebnou, voňavou a štebota-

vou prírodou aj Vy načerpali novej sily. A veríme, že ku tomu svojou troškou prispeje 

i Nededžan, ktorý Vám šiesty rok prináša aktuálne informácie o dianí v našej obci, 

postrehy, ktoré sa týkajú nás všetkých a v neposlednom rade veríme, že aj príjemné 

čítanie a spestrenie všedného dňa.
 redakcia

Na jar, keď sa stopia ľady,
vetrík zimu odnesie.

Vtáčiky nám začnú spievať,
slnko úsmev prinesie. 

Ktosi múdry, myslím, že to bol Konfucius, raz po-
vedal: ,,Sú tri cesty k získaniu múdrosti. Prvá je 

cesta skúseností, tá je najťažšia. Druhá je cesta na-
podobňovania. To je cesta najľahšia. Tretia cesta je 
cesta premýšľania. Tá je najušľachtilejšia.“ V tomto 
ponímaní je cesta premýšľania strednou cestou, 
teda zlatou cestou. Avšak platí toto pravidlo aj 
dnes? Je stredná cesta naozaj zlatá?

Mnoho ľudí zastáva tento názor, snaží sa ním 
riadiť vo svojom živote a kráčať po svojej zlatej ces-
tičke. Zlatý stred je v mnohých ohľadoch správny. 
Hoci definovať, čo je správne a čo nie, predstavuje 
zložitú úlohu. Povedzme teda radšej, že zlatý stred 
je mnohokrát ten najvhodnejší. Týka sa to naprí-
klad peňazí a bohatstva. Nemať peniaze, byť chu-
dobný a trpieť biedou nie je príjemné a ľudia si zvy-
čajne nevolia tento smer dobrovoľne. Na druhej 
strane, keď je človek až príliš bohatý, ostatní mu 
závidia, očierňujú ho a podozrievajú ho z rôznych 
nečestných aktivít. Jednoducho neveria, že by sa 
k svojmu bohatstvu dopracoval poctivým spô-
sobom. Výhrou, teda zlatou cestou, je preto byť 
niekde medzi tým – aj keď niektorí z vás so mnou 
nemusia súhlasiť. Podobne je to aj s úspechom. 
Keď sa človeku nedarí, je nešťastný, necíti sa práve 
najlepšie a môže byť považovaný za ,,nemehlo“. 
Naopak, keď je niekto veľmi úspešný a darí sa mu 
vo všetkom, na čo siahne, v očiach druhých sa stá-
va outsiderom. Pretože úspech sa neodpúšťa. Teda 
aspoň na Slovensku nie...

Zrejme najlepším príkladom, kde platí stredná 
cesta – zlatá cesta, je samotný človek, jeho cha-
rakter a osobnosť. Jedno zo základných členení 
ľudskej osobnosti nás delí na extrovertov a intro-
vertov. Byť extrovertom znamená byť zhovorči-
vým, spoločenským človekom. Extrovert je veľký 

optimista, nemá problém nadviazať nové kontakty, 
je bezstarostný, zábavný, nikdy sa s ním nenudíte. 
Avšak tráviť celý život s niekým, kto sa stále pred-
vádza a chce byť neustále v centre pozornosti, nás 
po nejakom čase prestane baviť. Introvert je zase 
empatický a vnímavý k svojmu okoliu. Je rozvážny, 
najskôr premýšľa, až potom koná. Introvertný člo-
vek je tiež mlčanlivý, uzavretý do seba, žije skôr vo 
svojom vnútornom svete. Jeho okolie preto môže 
nadobudnúť dojem, že sa nezaujíma o ľudí, dokon-
ca, že nemá ľudí rád. Byť extrémom na jednej či 
druhej strane nie je dobré, a niekedy to môže viesť 
k rôznym psychických problémom, v horšom prí-
pade až k chorobám. Našťastie existuje málo ľudí, 
ktorí sú ,,čistí“ extroverti alebo ,,čistí“ introverti. 
Väčšina z nás má v sebe niečo z extroverta a takisto 
z introverta. A aj napriek tomu, že jedna osobnosť 
musí zákonite dominovať, stále sme poväčšine 
správnym mixom, teda zlatým stredom.

Sú však situácie, kde stredná cesta nie je tým 
najšťastnejším riešením. Veď si zoberme takého 
športovca. Keď chce športovec uspieť, musí tré-
novať ,,na plný plyn“ a pred súpermi musí zo seba 
vydať maximum. Iba vtedy sa dostavia želané vý-
sledky. Nemôže si zvoliť strednú cestu, pretože tá 
v tomto prípade rozhodne nie je cestou zlatou. 
Toto sa však v súčasnosti netýka iba športu. Ak 
chce človek v dnešnom svete niečo dosiahnuť, ne-
môže si vybrať stred, nemôže byť iba priemerný. 
Nemôže si voliť ľahšie cesty a spôsoby, musí preko-
návať sám seba. Samozrejme to platí vtedy, keď to 
chce dokázať poctivo. 

Niekedy je jednoduchšie a pohodlnejšie vybrať 
si strednú cestu, pripojiť sa k priemeru. Človek si 
žije svojím vlastným priemerným životom a je spo-
kojný. Netvrdím, že je to zlé. Práve naopak, v mno-

hých ohľadoch je to správnejšie. Ale som si istá, že 
každý z vás aspoň raz vo svojom živote zariskoval 
a namiesto strednej cesty si zvolil cestu zložitejšiu. 
A keď sa vám to vyplatilo, uvedomili ste si, že aj tá 
pravá či ľavá cesta môže byť občas tá zlatá.

Život nám každý deň prináša množstvo oka-
mihov, keď sa musíme rozhodnúť. Dennodenne 
stojíme na pomyselnom rázcestí a pred sebou 
máme tri cesty – pravú, ľavú a strednú. Iba na 
nás záleží, ktorú z nich si vyberieme. Možno to 
bude cesta najťažšia, možno najľahšia a možno si 
zvolíme stred. Preto by som vám chcela popriať, 
aby ste si v každej situácii vybrali tú najsprávnej-
šiu cestu a mohli si neskôr povedať, že práve tá 
vami zvolená cesta je tou cestou zlatou. KM

JE STREDNÁ CESTA NAOZAJ ZLATÁ?

K novej jari veľa sily, 
 by ste v zdraví dlho žili. 
Na Veľkú noc veľa vody, 
 spokojnosti a pohody!
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Uznesenia ObÚ v Nededzi – č. 1, 2
Uznesenie č. 1/2012

Uznesenia z riadneho 1. (prvého) zasadnutia 
Obecného zastupiteľstva v Nededzi, ktoré sa 
konalo dňa 23. 1. 2012 o 17.00 hod v zasadačke 
Obecného úradu v Nededzi.

Obecné zastupiteľstvo:

1. K otvoreniu

2. Ku zloženiu sľubu poslanca

Uznesenie č. 1
berie na vedomie:
Zloženie sľubu poslanca Mgr. Dariny Janušovej

Uznesenie č. 2
schvaľuje
a) program Obecného zastupiteľstva

Hlasovanie:
Za – 6 Bíroš, Mgr. Janušová, Drábik, Ing. Hreus, 
Ing. Janek, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 3
schvaľuje:
b) overovateľov zápisnice – Ing. Hreus, Ing. Janek 

Hlasovanie:
Za - 6 Bíroš, Mgr. Janušová, Drábik, Ing. Hreus, 
Ing. Janek,Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

4. K informáciám

Uznesenie č. 4
berie na vedomie:
• informáciu o žiadosti o záväzné stanovisko k 

projektovej dokumentácii pre stavebné povole-
nie – Závod na výrobu automobilov KIA Motors 
Slovakia s.r.o. predmontážna hala – rozšírenie 

• informáciu o žiadosti o záväzné stanovisko k 
projektovej dokumentácii pre stavebné povole-
nie – MOBIS-stavebné úpravy a prístavba haly 
RDC na výrobnú halu bŕzd

• informáciu o odstúpení pána Chung z funkcie 
prezidenta Kia Motors Slovakia, nástup nového 
prezidenta pána Eek-Hee Lee 

• informáciu o podanej žiadosti na Kia Motors 
Slovakia s.r.o.o vybudovanie osvetleného prie-
chodu pre chodcov

• informáciu o prebehnutom výberovom konaní 
na funkciu riaditeľa MŠ Nededza. 

• Informáciu o účasti starostu obce na otváracom 
ceremoniáli Grupo Antolin dňa 20. 1. 2012

• informáciu o zateplení Materskej školy v Nede-
dzi

• informáciu o uskutočnení volieb do NR SR 10. 
marca sa budú konať v sále kultúrneho domu

5. Ku schváleniu zmeny v komisiách

Uznesenie č.5
schvaľuje:
zmenu v komisii kultúry, mládeže, športu:

Milan Drábik – predseda
– členovia komisie kultúry, mládeže, športu:

a) poslanec Ing. Juraj Hreus 
poslankyňa Mgr. Darina Janušová

b) odborník z radov obyvateľov obce: MUDr. 
Dagmar Bollová 
Božena Jankovská

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č.6
schvaľuje:
zmenu v komisii verejného záujmu a prešetrovanie 
sťažností :

Ing. Vladimír Zajac (KDH) – predseda
– členovia komisie pre ochranu verejného záuj-

mu a prešetrovanie sťažností: 
a) poslanec: JUDr. Marián Cesnek (SMER)
b) poslanca Ing. Igora Štefanova (SNS) nahrá-

dza Mgr. Darina Janušová 

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 7
schvaľuje:

zmenu poslanca na zvolávanie a vedenie obecného 
zastupiteľstva 

v zmysle § 12 ods. 2 prvá veta, odsek 3 tretia 
veta, ods. 5 tretia veta, odsek 6 tretia veta, zákona 
č. 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov – poslanca Ing. Janeka nahrá-
dza poslanec JUDr. Marián Cesnek

Hlasovanie:
Za – 6 Bíroš, Drábik, Ing. Janek, Mgr. Janušová, 
Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 1 (JUDr. Cesnek)

6. Určenie platu zástupcu starostu obce – schvá-
lenie

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje plat zástupcu sta-
rostu vo výške 100 € mesačne (hrubá mzda)

Uznesenie č. 7a
schvaľuje:
Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

7. Prerokovanie platu starostu obce

Uznesenie č. 8
schvaľuje:
Navýšenie platu starostu o 5 % a to na sumu 1967 € 
mesačne hrubej mzdy

Hlasovanie:
Za – 5 Ing. Janek, Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. 
Zajac, JUDr. Cesnek

Proti – 2 Bíroš, Drábik
Zdržal sa – 0

8. Všeobecné záväzné nariadenie obce Nededza 
č. 1/2012 o výške mesačného príspevku za pobyt 
dieťaťa v materskej škole

Uznesenie č. 9
schvaľuje:
Všeobecné záväzné nariadenie obce Nededza 
č. 1/2012 o výške mesačného príspevku za pobyt 
dieťaťa v materskej škole

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 10
ukladá:
vyvesiť Všeobecné záväzné nariadenie obce Ne-
dedza č. 1/2012 o výške mesačného príspevku za 
pobyt dieťaťa v materskej škole

zodpovedná p. Slotová

9. VZN č. 2/2012 – o určení výšky dotácie na 
prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy 
a školskej jedálne pri Materskej škole v Nede-
dzi 

Uznesenie č. 11
schvaľuje:
VZN č. 2/2012 – o určení výšky dotácie na pre-
vádzku a mzdy na dieťa materskej školy a školskej 
jedálne pri Materskej škole v Nededzi

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 12
ukladá:
vyvesiť VZN č. 2/2012 – o určení výšky dotácie na 
prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy a škol-
skej jedálne pri Materskej škole v Nededzi

zodpovedná: p. Slotová

10. Všeobecne záväzné nariadenie obce Nededza 
č. 3/2012 o podmienkach poskytovania dotácie 
z rozpočtu obce

Uznesenie č. 13
schvaľuje:
Všeobecne záväzné nariadenie obce Nededza 
č. 3/2012 o podmienkach poskytovania dotácie 
z rozpočtu obce

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 14
ukladá:
vyvesiť Všeobecne záväzné nariadenie obce Nede-
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dza č. 3/2012 o podmienkach poskytovania dotácie 
z rozpočtu obce

zodpovedná: p. Slotová

11. Vyúčtovanie dotácie od obce Nededza pre 
Obecný športový klub v Nededzi

Uznesenie č. 15
schvaľuje

Vyúčtovanie dotácie od obce Nededza pre Obecný 
športový klub v Nededzi

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

12. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontroló-
ra na I. polrok 2012 – schválenie

Uznesenie č. 16
schvaľuje:
Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 
I. polrok 2012 doplnený o bod č. 6 vykonanie 
kontroly priebežného čerpania dotácie z obce pre 
OŠK ku 30. 6. a následne ku 31. 12. daného roka. 

Hlasovanie:
Za -– 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 17
ukladá vyvesiť

Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 
I. polrok 2012

zodpovedná: Ing. Šípeková

13. Kúpna zmluva: obec Nededza – Róbert 
Mravec a Katarína Mravcová, parc. č. KN – C 
259/3 zastavaná plocha o výmere 2 m² 

Uznesenie č. 18
schvaľuje:

Kúpnu zmluvu: obec Nededza – Róbert Mravec a 
Katarína Mravcová, parc. č. KN – C 259/3 zastava-
ná plocha o výmere 2 m² 

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

14. K rôznemu
a) prejednanie návrhu od spoločnosti Kia Motors 

Slovakia s.r.o. na spoluprácu do roku 2012
b) prejednanie možnej výstavby obecnej bytovky
c) prejednanie možnej výstavby kostola

Uznesenie č.19
odporúča starostovi obce dať vypracovať štúdiu 
týkajúcu sa možnej rekonštrukcie a renovácie 
existujúceho kostola v obci s ohľadom na možné 
finančné náklady

Uznesenie č. 20
schvaľuje výšku príspevku na réžijné náklady na 
stravné v školskej jedálni vo výške 0,53 € pre 
dôchodcov s trvalým pobytom na území obce 
Nededza

Hlasovanie:
Za – 7 Bíroš, JUDr. Cesnek, Drábik, Ing. Janek, 
Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Zajac
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 2/2012

Uznesenia z riadneho 2. (druhého) zasadnutia 
Obecného zastupiteľstva v Nededzi, ktoré sa 
konalo dňa 5. 3. 2012 o 17.00 hod v sále KD v 
Nededzi.

Obecné zastupiteľstvo:

1. K otvoreniu

Uznesenie č. 21
schvaľuje
a) program Obecného zastupiteľstva

Hlasovanie:
Za – 5 Bíroš, Mgr. Janušová, Drábik, Ing. Hreus, 
Ing. Janek
Proti – 0
Zdržal sa – 0

Uznesenie č. 22
schvaľuje :
b) overovateľov zápisnice – Bíroš, Drábik

Hlasovanie:
Za – 5 Bíroš, Mgr. Janušová, Drábik, Ing. Hreus, 
Ing. Janek
Proti – 0
Zdržal sa – 0

3. K informáciám

Uznesenie č. 23
berie na vedomie:

– informáciu o odpovedi SSE distribúcia na žia-
dosť o prešetrenie situácie vo veci opätovne 
vznikajúceho podpätia

– informáciu o zaslanom liste na SSE distribúcia v 
súvislosti s možným budúcim napojením lokali-
ty „Stav“ na distribučnú sieť

– informáciu o podanom projekte v mesiaci febru-
ár na zateplenie MŠ Nededza na Ekofond

– informáciu o podanej žiadosti na Ministerstvo 
financií o poskytnutie nenávratného finančného 
príspevku vo výške 13 500 € na riešenie opravy 
stropu v klube dôchodcov a stropu v jedálni ma-
terskej školy časť pre žiakov ZŠ

– informáciu o  žiadosti na PPA ohľadom vrátenia 
časti DPH za rekonštrukciu miestnych komuni-
kácií

– informáciu o vykonaní revízie plynových zaria-
dení majetku obce

– informáciu o vykonaní kontroly rekonštrukcie 
obecného úradu zo strany PPA

4. Predbežné prejednanie rekonštrukcie súčas-
ného kostola (prezentácia Ing. arch. Kružela)

Uznesenie č. 24
schvaľuje:
vyhotovenie a realizáciu ankety ohľadom výstav-
by kostola s charakteristikou, možnými variantami 
výstavby a cenovými kalkuláciami

Hlasovanie:
Za – 5 Bíroš, Mgr. Janušová, Drábik, Ing. Hreus, 
Ing. Janek

Proti – 0
Zdržal sa – 0

5. Prejednanie prípadnej lokality na parc. 487, 
421/2, 422, 423 na výstavbu nájomnej obecnej 
bytovky (prezentácia Ing. arch. Kružela)

len prejednané

6. Ku prejednaniu zmluvy o dielo č. 1/2008 a jej 
dodatkov medzi obcou Nededza a Mgr. Mariá-
nom Frniakom 

Uznesenie č. 25
berie na vedomie :

Návrh dodatku zmluvy s Mgr. Mariánom Frniakom 

7. Ku správe hlavného kontrolóra o kontrolnej 
činnosti za rok 2011

Uznesenie č. 26
berie na vedomie

Správu hlavného kontrolóra o kontrolnej činnosti 
za rok 2011

8. Ku prejednaniu zápisu Ústrednej inventari-
začnej komisie o výsledku inventarizácie ku 31. 
12. 2011

Uznesenie č. 27
schvaľuje:

Zápis Ústrednej inventarizačnej komisie o výsled-
ku inventarizácie ku 31. 12. 2011

Hlasovanie:
Za – 5 Bíroš, Mgr. Janušová, Drábik, Ing. Hreus, 
Ing. Janek
Proti – 0
Zdržal sa – 0

9. K rôznemu

Uznesenie č. 28
berie na vedomie:

– ponuku od  spoločnosti MaB SONIC na drôto-
vý a bezdrôtový rozhlas 

Uznesenie č. 29
schvaľuje:

inštaláciu zariadenia na príjem signálu bezdrô-
tového verejného rozhlasu na ulici Poľná a Pod 
Vajánkom s použitím rezervného fondu vo výške 
4255,20  €

Hlasovanie:
Za – 4 Bíroš, Mgr. Janušová, Ing. Hreus, Ing. Janek
Proti – 0
Zdržal sa – 1 Drábik

Uznesenie č. 30

berie na vedomie:

– prejednanie náhrady za program STV 3 (webo-
vé hlasovanie: 1. SPEKTRUM a 2. DISCOVE-
RY) + ponuka 

 V Nededzi, 9. 3. 2012

 PhDr. Peter Vajda
 starosta obce
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Slovo starostu
Vážení občania, prvý štvrť rok prešiel ako voda, zimy sme si užili 
nadostač po všetkých stránkach a už tu máme Veľkonočné sviatky, 
sviatky kresťanov. Kresťania si ich opakovane pripomínajú účasťou 
na svätej omši, slávia zmŕtvychvstanie Ježiša Krista. Aj v našej obci na 
tieto bohoslužby využívame náš kostol, ktorému by som sa v mojom 
príspevku chcel venovať a ozrejmiť Vám niektoré fakty k tejto prob-
lematike.

V roku 2010 v našej obci zorganizovali niektorí naši spoluobčania 
tzv. Petíciu za výstavbu nového rímsko-katolíckeho kostola v Nede-
dzi, v ktorej sa uvádza, citujem: „Svojím podpisom prejavujem súhlas 
s výstavbou nového murovaného rímskokatolíckeho kostola v našej 
obci. Stavba nového kostola sa prejavuje ako nutnosť, pretože pô-
vodný dreveno-sklenený kostol už nespĺňa bezpečnostné, priesto-
rové, klimatické podmienky veriacich občanov.“, koniec citátu. Túto 
petíciu podpísalo 370 občanov našej obce, čo činí z celkového poč-
tu oprávnených voličov v našej obci cca. 50 %. Jedna občianka pri 
svojom podpise uviedla ,že je za opravu jestvujúceho kostola. Toľko 
z petičných hárkov, ktoré mám k dispozícii.

Keďže starosta obce, ako aj obecné zastupiteľstvo by malo reago-
vať na podnety občanov a snažiť sa ich čo najlepšie riešiť, rozhodol 
som sa dať vypracovať hrubú objemovú štúdiu na výstavbu nového 
murovaného kostola v lokalite nášho kaštieľa situovaného v strede 
obce, ako prístavbu v rozsahu 1/3 v jeho severovýchodnej časti, teda 
v smere od ulice Za Kaštieľom k ulici Na Skotňu. Štúdiu vypracoval 
Ing. arch. Kružel s tým, že by sa jednalo o murovaný kostol s kapaci-
tou miest cca. od 200 do 230. Na výstavbu by boli potrebné finančné 
prostriedky v sume cca.600 000 eur. Tu treba pripomenúť, že súčasne 
s výstavbou nového kostola by sa musela riešiť aspoň strecha v 2/3-
nách kaštieľa.

Na januárovom obecnom zastupiteľstve mi obecné zastupiteľstvo 
odporučilo dať vypracovať hrubú objemovú štúdiu na rekonštrukciu 
súčasného jestvujúceho kostola pri našom cintoríne tak, aby spĺňala 
všetky technické, materiálne, bezpečnostné a architektonické požia-
davky na prevádzku vyhovujúceho kostola podľa požiadaviek petície. 
Po vykonanej obhliadke kostola Ing. arch. Kružel uviedol, že bezpeč-
nostné požiadavky sú splnené maximálne do roku 2017, a ak bude-
me chcieť kostol naďalej používať, je potrebná jeho bezpodmieneč-
ná oprava. Štúdiu rekonštrukcie vypracoval tak, že časť súčasného 
terasovitého sedenia a vstupné schody sa zrušia. Oltár a miesta na 
sedenie pred oltárom budú v rovine až po zadnú časť kostola. Súčas-
né miesto kde sedia speváci, by bolo ako pavlač, kde by boli miesta 
na sedenie, ako aj miesta pre spevákov.

Kostol by bol ďalej rozšírený doľava v smere k vonkajšiemu krížu, 
kde by boli sociálne zariadenia. Kapacita rekonštruovaného kostola 
by bola cca. od 150 do 200 miest. Pri rekonštrukcii kostola v hrubých 
objemoch, by bolo potrebné vykopanie zeminy z vnútra, celá nová 
strecha v pôvodnej časti pôvodného domu smútku, súčasné bočné 
sklenené steny by boli nahradené murivom a časť novými sklenený-
mi oknami tak ,aby sa zachovali súčasné vitráže. Odhadované finanč-
né náklady na rekonštrukciu súčasného kostola sú cca. 400 000 eur.

Vidíme, že obidve alternatívy majú svoje pre a proti a toto musíte 
zvážiť Vy, občania a túto problematiku musíme nejakým spôsobom 
riešiť, nakoľko aj súčasný kostol má z bezpečnostných dôvodov ob-
medzenú dobu jeho používania a ja ako štatutárny zástupca obce 
som za to zodpovedný.

Na februárovom obecnom zastupiteľstve sa táto problematiky 
prejednávala, boli tam prítomní aj niektorí občania našej obce, ktorí 
prezentovali svoje názory. Keďže sa jedná o veľmi zásadnú a náročnú 
vec v našej obci, týka sa takmer každého z nás, je to finančné nároč-
né, nakoľko finančné prostriedky bude treba riešiť formou zbierok 
hlavne v našej obci, sponzorskými darmi od rôznych subjektov, ale aj 
určitými financiami z obecného rozpočtu, je preto potrebné, aby sa 
k tejto problematike vyjadrilo čo najviac občanov s hlasovacím prá-

vom, t. j. občania od 18 rokov. Preto obecné zastupiteľstvo na svo-
jom zasadnutí rozhodlo o vykonaní ankety v našej obci tak, aby sa 
do ankety zapojilo čo najviac občanov a vyjadrili svoj názor k tejto 
problematike, aby mali poslanci pri svojom rozhodovaní relevantné 
informácie. V ankete budú otázky týkajúce sa výstavby nového kos-
tola a rekonštrukcie súčasného kostola, na ktoré odpoviete zakrúžko-
vaním Vami vybranej odpovede.

Anketa bude anonymná, do každého domu obecný úrad zašle čis-
tú obálku s počtom anketových lístkov koľko je v rodinnom dome 
občanov s hlasovacím právom a tieto budú očíslované. Na vyjadrenie 
názoru bude cca. jeden týždeň a následne sa budú anketové lístky 
hromadne zbierať späť pre potreby obecného zastupiteľstva. Samo-
zrejme, že anketa je dobrovoľná, je to len možnosť vyjadriť svoj ná-
zor. Nákresy obidvoch variant budú vyvesené na obecnej tabuli, ako 
aj na našej webovej stránke obce, kde si ich môžete pozrieť. V tomto 
mojom príspevku nie je možné vyjadriť všetky detaily a preto, kto by 
sa chcel informovať o tejto veci viac, môže tak urobiť na obecnom 
úrade. 

Verím, že tak dôležitá vec, ako je otázka kostola v našej obci 
sa nestane „jablkom sváru“, ale pristúpime k tomu zodpovedne, 
spravodlivo, demokraticky a to ak a ako sa vyjadrí väčšina občanov 
v našej obci sa bude akceptovať. Som zástancom diskusie a radšej 
dva krát meraj a raz strihaj, veď nakoniec všetci to dobre poznáme, 
neriešime to na krátke obdobie, ale na generácie dopredu. Kostol 
ako taký, je aj časť kultúry a histórie obce a tú by sme si mali chrá-
niť. Som toho názoru, že ten, kto si nechráni a nestará sa o svoju 
históriu, moc mu asi nezáleží ani na budúcnosti.

A naša obec má svoju históriu, na ktorej záleží aj mne osobne.
Všetkým spoluobčanom prajem príjemné a krásne prežitie Veľko-

nočných sviatkov! PhDr. Peter Vajda
starosta

Zmeny v obecnom zastupiteľstve
V súvislosti s uvoľ-
nením z funkcie 
Ing. Igora Štefanova 
dňom 1. 1. 2012 po-
veril starosta obce 
PhDr. Peter Vajda 
výkonom kompe-
tencií pre zástupcu 
starostu obce Ne-
dedza Ing. Miloša 
Janeka. 

Zároveň poslanca 
Ing. Janeka nahrádza  vo funkcii poslanca na zvolávanie a ve-
denie obecného zastupiteľstva poslanec JUDr. Marián Cesnek.

Na obecnom zastupiteľstve konanom dňa 23. 1. 2012 zložila 
poslanecký sľub Mgr. Darina Janušová.

Zároveň poslanci schválili i nadväzujúce zmeny v jednotli-
vých komisiách nasledovne:
Komisia kultúry, mládeže, športu:
Milan Drábik – predseda
– členovia komisie kultúry, mládeže, športu:
a) poslanec Ing. Juraj Hreus 

poslankyňa Mgr. Darina Janušová
b) odborník z radov obyvateľov obce:  

MUDr. Dagmar Bollová 
Božena Jankovská

Komisia verejného záujmu a prešetrovanie sťažností:
Ing. Vladimír Zajac (KDH) – predseda
– členovia komisie pre ochranu verejného záujmu a prešetro-
vanie sťažností:
a) poslanec: JUDr. Marián Cesnek (SMER)
b) Mgr. Darina Janušová
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Historické okienko
V aktuálnom historickom okienku sa dozviete ako 
sa rozširovala predajňa potravín Jednoty v roku 
1979, budovala otoč pre autobusy na hornom kon-
ci obce a ako bolo dané do prevádzky železničné 
zriaďovacie nádražie.

Rastúcou kúpyschopnosťou obyvateľov, vzrastajúcim sorti-
mentom tovaru dennej potreby a odkázanosť na ich nákup boli 
stále pripomienky na nedostatočnú veľkosť obchodu s potra-
vinami a rozličným tovarom. Okrem potravín sa ešte predáva 
drogeristický tovar, ovocie a zelenina. Túto situáciu sa poda-
rilo čiastočne poriešiť odkúpením susediaceho bytu od nášho 
občana Filipa Mravca, pozostávajúcu z dvoch miestností. Je to 
časť, kde je v súčasnosti južný výklad až do susedného obyt-
ného priestoru. Na južnej strane bola odkúpená taktiež časť 
dvora patriaca k odpredanému bytu. Vo februári bola vyme-
nená krytina škridlová za plechovú. Vnútorná časť bola rozší-
rená v samoobslužnej predajni a taktiež rozšírené skladovacie 
priestory, ktoré sa sprístupnili dverami z dvora. Budova dosta-
la novú vonkajšiu brizolitovú omietku. Rozšírením sa poriešili 
plochy, ale budova je kamenná, značne vlhká, čím trpia niekto-
ré skladované tovary.

Otoč na rybníku
Zavedenie autobusovej linky zo Žiliny do Nededze bolo pod-

mieňované vybudovaním otoče na otáčanie autobusov, pre ktorú 
priamo v dedine nebolo miesta a tak miestny národný výbor za-
riadil vybudovať vhodnú otoč na voľnom priestore nad horným 
koncom obce na Rybníku. Bol vytvorený podklad a vyasfaltova-
ný. Otoč bola schopná prevádzky v decembri. Na priamu linku, 
na jej využitie sa čaká. 

Sprevádzkovanie zriaďovaceho nádražia
Ako sa mení vzhľad obce, tak často dochádza k zmene okolia 

obce – chotárov. V tomto roku bola zahájená prevádzka želez-
ničnej dopravy na budovanom zriaďovacom nádraží vedľa dvoj-
koľajnej trate Žilina – Varín na južnej strane. Sprevádzkovaním 
zriaďovacieho nádražia, ktoré pomenovali Žilina-Teplička, i keď 
priamo nesusedí s obcou, bolo nám pridané trochu hluku. Často 
počuť rozhlasové povely k posunu vlakov. Výhľad smerom na 
Mojš a údolie Váhu zacloňujú nastavané vlaky. V nočných ho-
dinách je to zase alej rozsvietených svetiel. Chodník, ktorým sa 
voľakedy chodievalo peši do Mojša bol výstavbou koľají zruše-
ný. Potok pretekajúci našou obcou sa pod nádražím zoviedol do 
dvoch kanálov.

Obecná matrika

OZNAMY
Vážení občania, oznamujeme Vám termíny zberu nadroz-
merného a elektronického odpadu pre rok 2012.

5. 5. 2012 – NADROZMERNÝ ODPAD
12. 5. 2012 – ELEKTRONICKÝ ODPAD

10. 11. 2012 – NADROZMERNÝ ODPAD
17. 11. 2012 – ELEKTRONICKÝ ODPAD

NAVŽDY NÁS OPUSTILI

Ďungel Ján  3. 8. 1941 – 7. 1. 2012
Cesneková Žofia 17. 7. 1923 – 9. 1. 2012
Samec Karol 15. 3. 1955 – 25. 1. 2012
Vajda Ondrej 25. 11. 1924 – 23. 2. 2012
Cesneková Rozália 12. 3. 1936 – 28. 2. 2012

PRIVÍTALI SME NA SVET

Živčic Tomáš 15. 1. 2012
Magočová Diana 23. 1. 2012
Janeková Lucia 28. 2. 2012

J A R N É  P R A N O S T I K Y
• Lepšie, keď ťa zime chveje, než marcové slnce hreje.
•	 Akej	Božej	Matky,	také	veľkonočné	sviatky.
• Keď pinka v apríli nepinká, zamrzla jej bundička i perinka. 
•	 Keď	je	na	Jozefa	mráz,	bude	ovos	dobre	rásť.
• Na Jakuba a Filipa zelená sa každá lipa.
•	 Keď	na	jar	poletuje	veľa	pavučín,	bude	horúce	leto.
• Saď zemiaky na Ďura, bude plná pivnica je i komora.
•	 Keď	v	apríli	hojne	vietor	duje,	stodola	sa	zaplňuje.
• Teplé noci v aprílu, požehnanie ovociu i vínu.
•	 Chladno	a	večerné	hmly	v	máji,	ovocie	a	sena	dajú.

Túto zimu nádielku snehu sme mali veru „inú“. Koľkí z nás si po-
vedali, že tento rok je tá zima už naozaj „nekonečná“. Snehovú 
nádielku sme  upratovali do svojich dvorov, teda väčšina z nás...  
Avšak mali sme aj plný potok snehu. Asi by bolo dobré zamyslieť 
sa nad tým, kto by doplatil na to, keby sa to veľké množstvo snehu 
roztopilo – asi by nás čakali nemalé problémy s vodou vyliatou 
mimo koryta potoka. Naštastie, či vďaka bohu sa tak nestalo. Pre-
to si radšej nabudúce lepšie zvážme, ako so snehovou pokrývkou 
naložíme tak, aby sme potom netŕpli, čo bude, keď...

Zamyslime sa...
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V Nededzi, v blízkosti automobilového závodu Kia otvorili 
novú montážnu halu. Ide o závod spoločnosti Grupo Antolin 
zo Španielska. Špecializuje sa na komponenty automobi-
lových interiérov. V období hospodárskej krízy to pre ľudí 
prinieslo ďalšiu možnosť zamestnania.

NEDEDZA. Len nedávno oficiálne otvorili nový závod 
v Nededzi. Ide o montážnu halu španielskej spoločnosti 
Grupo Antolin. Spoločnosť dodáva interiérové komponen-
ty pre automobilových výrobcov. Konkrétne ide o stropné 
moduly a dverové panely, ktoré dodáva neďaleko postave-
nému závodu Kia Motors Slovakia. 

S výstavbou montážnej haly začali hneď po tom, ako 
im developerská belgická spoločnosť ILGA, Bratislava  pre-
najala novopostavenú halu o celkovej výmere okolo 5000 
m2. Pozemky na výstavbu haly odkúpila od obce Nededza. 
„Belgická spoločnosť od nás odkúpila 10 694 m2 za viac ako 

480 tisíc eur,“ doplnil Peter Vajda, starosta obce Nededza. 
Pozemky odkupovala obec pre vytvorenie Priemyselnej 

zóny Nededza od roku 2009. V tom roku  obec získala aj 
dotáciu od Ministerstva hospodárstva Slovenskej republiky 
vo výške viac ako 2,4 mil. eur s DPH.

Španielska spoločnosť nie je nová
Grupo Antolin pôsobí v Bratislave od roku 2001. Má tu 

niekoľko výrobných závodov a tiež Just in Time stredisko, 
ktoré zamestnáva 205 ľudí a dodáva stropné moduly naj-
dôležitejším automobilovým výrobcom. 

Spoločnosť navrhuje, vyvíja, vyrába a distribuuje 
stropné, dverové a sedadlové systémy nielen pre žilinskú 
Kiu, ale aj pre trnavský Peugeot.

Podľa vyjadrenia Jozefa Banáša pre tlačovú agentúru 
TASR, riaditeľa spoločnosti Grupo Antolin Bratislava, sa fir-

ma rozhodla expandovať. „Presťahovali sme náš žilinský 
závod do nových a moderných výrobných priestorov v lo-
kalite hneď vedľa nášho klienta spoločnosti KIA v Žiline.“ 

Znížili nezamestnanosť
Závod zamestnáva 90 ľudí. Nábor na doplnenie stavov 

bol ešte v decembri minulého roku. 
„Aj keď firma Grupo Antolin prešla zo starých objektov 

v Žiline do nových spolu so zamestnancami, viem o tom, že 
aj naši občania si dali žiadosť na prijatie do pracovného po-
meru, nakoľko potrebovali doplniť stavy zamestnancov. Aj 
takto sa snažíme riešiť nezamestnanosť v našej obci,“ 
prezradil starosta Peter Vajda.

„Druhým podstatným prínosom pre obec  je aj daň 
z nehnuteľnosti, ktorá prinesie do obecnej kasy určité fi-
nančné prostriedky, ktoré môžeme použiť na rozvoj a po-
treby našej obce v prospech našich občanov,“ dodal na 
záver.
 Katarína Kvašňovská
 Uverejnené v MY Žilinské noviny 10/2012 

NOVÁ HALA V NEDEDZI
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V poslednom čísle Nededžana sme Vás 
informovali o tom, že spoločnosť Kia Motors 
Slovakia, s. r. o. poskytla na základe vypra-
covaného projektu finančný dar pre obecnú 

knižnicu vo výške 1100 €. Z týchto prostried-
kov bolo 695,66 € použitých na nákup pre-
važne detských kníh. Pribudla nám literatúra, 
ktorá je zameraná na podporu vzdelávania sa 
v anglickom jazyku a tiež periodiká, ktoré by 
mali uľahčiť orientáciu v povinnej literatúre. 
Zároveň sa nám po-
darilo zútulniť kniž-
nicu zriadením det-
ského kútika, kde 
sa môžu tí najmenší 
okrem čítania veno-
vať napr. kresleniu, 
či zahrať si spolo-
čenské hry. O tom 
sa mohli presvedčiť 
i deti z tunajšej ma-
terskej školy, ktoré 
pri príležitosti mar-
ca – mesiaca kníh v 
rámci svojho denné-
ho programu navští-

vili knižnicu. A veru z ich pohotových reakcií 
je poznať, že nám vyrastajú šikovní čitatelia.

Na základe výsledku výberového konania na funkciu riaditeľa/riaditeľky Ma-
terskej školy v Nededzi  zo dňa 18. 1. 2012  a návrhu Rady školy pri Materskej 
škole v Nededzi zo dňa 18. 1. 2012, a v zmysle § 3, ods. 1 až 3 zákona NR 
SR  č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve v znení 
neskorších predpisov  starosta obce Nededza PhDr. Peter Vajda vymenoval do 
funkcie riaditeľky Materskej školy v Nededzi  staro-novú  riaditeľku Vlastu 
Hruškovú na dobu funkčného obdobia od 1. 2. 2012  do 31. 1. 2017.

Zároveň Vám chceme stručne priblížiť funkciu Rady školy pri Mater-
skej škole v Nededzi. Rada školy je iniciatívnym a poradným orgánom, kto-
rý vyjadruje a presadzuje verejné záujmy a záujmy rodičov, pedagogických 
zamestnancov a ďalších zamestnancov tunajšej materskej školy v oblasti 
výchovy a vzdelávania. Plní tiež funkciu verejnej kontroly práce vedúcich 
zamestnancov tohto zariadenia. Jej členmi v našej obci sú: Ing. Miloš Janek 
– poslanec obecného zastupiteľstva, Katarína Mravcová – nepedagogický 
zamestnanec, Katarína Mravcová – rodič, Jana Kupčáková – pedagogický 
zamestnanec, Alica Hodásová – predseda.

7. februára 2012 sa v Nededzi uskutočnilo pracovné stretnutie riaditeliek a 
zástupkýň materských škôl v územnej pôsobnosti Školského úradu Varín.

Stretnutia sa zúčastnilo 16 kolegýň, hosťom bola Mgr. Emília Petrov-
ská z Metodicko – pedagogického centra v Žiline. Témou stretnutia boli 
zmeny a povinnosti najmä v oblasti personalistiky, adaptačného vzdeláva-
nia a kontinuálneho vzdelávania.

Príjemným a jedinečným spestrením stretnutia bola ukážka práce detí 
triedy Hviezdičkovej (p. uč. Hrušková, Trizuliaková) a nádherné vystúpenie 
detí triedy Slniečková (p. uč. Kupčáková, Gachová).

Ďakujeme pánovi starostovi a pani riaditeľke Hruškovej za ústretovosť 
pri organizovaní tohto stretnutia v Nededzi.

Pani učiteľkám MŠ Nededza prajeme veľa síl a naďalej také super deti.
 Mgr. Mária Rafajdusová,
 ŠÚ Varín

Moderná obec – zľavy na vzdelávanie
Naša obec je od 1. 3. 2012 zaradená do 
programu Inštitútu jazykov a vzdelávania v Ži-
line „Moderná obec – zľavy na vzdelávanie“. 

Všetci naši občania získavajú na základe 
trvalého bydliska automatickú zľavu na vzde-
lávanie i preklady vo výške 5 %.

Spoločnosť Inštitút jazykov a vzdelávania ponúka nasledov-
né služby: jazykové kurzy, kurzy jednoduchého, podvojného 
a mzdového účtovníctva, kurzy práce na PC, doučovanie (ma-
tematika,fyzika, biológia...), príprava na maturitu, príprava na 
prijímacie skúšky na VŠ, preklady úradné aj neúradné.

Pracovné stretnutie riaditeliek zástupkýň materských škôl

Výberové konanie na funkciu  
riaditel’a/riaditel’ky Materskej školy v Nededzi

Kia Motors podporuje čítanie
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● Marek, máš nezvyčajnú zberateľskú 
vášeň. Môžeš prezradiť, o čo konkrétne 
ide a čo všetko môžeme objaviť v tvojej 
zbierke?

Mojou zberateľskou záľubou je preparovanie 
hmyzu a zber kameňov, ale aj mušlí. Kon-
krétne hmyz zbieram šesť rokov a zbierka ob-
sahuje približne 3000 exemplárov. Mušliam 
a kameňom sa venujem sedem rokov a ich 
počet je približne 300 ks.

● Čo alebo skôr kto ťa k takémuto koníč-
ku priviedol?

Nikto konkrétny ma ku tomu nepriviedol. 
Prišlo to tak nejako spontánne. Od 4 rokov 
mám prírodu rád, tak to bol už prirodzený 
predpoklad k tejto zberateľskej záľube. 

● Špecializuješ sa na niečo konkrétne?
Nie. Keď  sa tomu človek venuje, musí to 
robiť vo väčšom zábere, nie príliš špecializo-
vane. Moja zbierka je však najviac obohatená 
o chrobáky z čeľade zlatoňov a nosorožtekov. 
Najväčší exemplár spomedzi mojej zbier-
ky má 12,21 cm a jeden z najobľúbenejších 
,,kúskov“ je Platynocephalus Hamiltoni. 

● Mnohé tvoje zberateľské kúsky nie sú 
v našich končinách. Akým spôsobom 
si dopĺňaš svoju zbierku? Cestovaním, 
burzami...?

Najďalej kde som bol, je Bulharsko, ale aj 
tam sa dá zohnať veľmi veľa mušlí, či  na-
chytať rozličný hmyz. Podľa mňa je to kra-
jina veľmi podobná Slovensku, len s tým, že 

tam nie je tak veľmi zničená príroda. Môže-
me tam nájsť rôzne druhy. Nielen tie, čo žijú 
na Slovensku, ale aj balkánske. Mušle sa tam 
dajú aj kúpiť, ale ja mušle zbieram tak, aby 
som následne  presne vedel, kde a kým boli 
chytené. Ako má človek občiansky preukaz, 
tak dbám, aby aj moje exempláre mali k sebe 
daný popis. Exmpláre sa taktiež dajú vymie-
ňať, kupovať na burzách (najbližšie v Mar-
tine). Ďalšou možnosťou je pošta. Snažím 

sa vymieňať a spolupra-
covať s ľuďmi z Čiech, 
Francúzska či Japonska.

● Sú k tomu potrebné 
nejaké povolenia?
Niektoré krajiny majú len 
drobné obmedzenia, inde 
je potrebná licencia.

● Myslíš, že je na Slo-
vensku veľa ľudí, ktorí 
sa zaujímajú o entomo-
lógiu?
Aj keď sa to možno ne-

zdá, postupom času zisťujem, že ich je dosť. 
Avšak, v mojom veku ani tak nie. Skôr ide 
o starších zberateľov. 

● Aké úspechy si doposiaľ dosiahol?
Nejaké úspechy merateľného charakteru sa 
s mojou zbierkou nedajú dosiahnuť. Keď je 
to záľuba, tak to nie je niečo, s čím sa ide  
robiť súťaž, tak ako je to v športe. Ľudovo 
povedané, nedá sa s týmto tlačiť na pílu. Keď 
to má byť záľuba, tak sa 
treba o tú záľubu starať 
a venovať sa jej stále. Na 
prvý pohľad, aj keď sa to 
nezdá, zbierka je živý or-
ganizmus, napriek tomu, 
že sú tam v podstate 
mŕtvoly. Stále tam niečo 
pribúda a zas kusy, ktoré 
sú v dezolátnom stave, 
odbúdajú. 

● Ako sa staráš o svoju 
zbierku?

Existuje určitý druh chrobákov, ktoré sa 
nazývajú Dermestidae. Práve ony sa živia 
vyschnutými exemplármi. Krabica, v kto-
rej uschovávam exempláre, musí byť her-
meticky uzavretá, čiže vzduch sa nesmie 
dostať dnu ani von. Keby sa do nej dostal 
vzduch, tak sa môžu do nej dostať aj Der-
mestidae. Tie rozožierajú najskôr vnútro 
a postupne zostatok, kým sa chrobák ne-
rozpadne celý.

● Máš v pláne do budúcna študovať ento-
mológiu?

Zatiaľ som premýšľal nad mikrobiológiou, 
ale na to mám ešte čas. Ale jedno je isté, že 
tomuto sa budem venovať stále.
 Rozhovor
 N. Ďurčovej a Mareka Ďuríčka

Nevšedná záľuba
Každý jeden človek má v niečom záľubu. Buď niečo zbiera, číta, alebo sa jednoducho 

o niečo  viac zaujíma. Výnimku netvorí ani náš mladý spoluobčan Marek Ďuríček, 

ktorý sa venuje entomológii. Ide o vedný odbor zoológie, špecializovaný na hmyz.
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 Voda tvorí približne 70 % ľudského tela 
dospelého človeka.

 Pri narodení predstavuje voda zhruba 
80 % telesnej hmotnosti dieťaťa.

 Pitie vody príliš rýchlo môže viesť k in-
toxikácii vodou.

 Nealkoholické nápoje, káva a čaj obsa-
hujú okrem vody aj kofeín, ktorý môže 
brániť vode v prechode na potrebné 
miesta v tele.

 Nedostatok vody predstavuje jednu 
z hlavných príčin pocitu únavy.

 V čase, keď človek cíti smäd, telo už 
stratilo viac ako 1 % z jeho celkového 
množstva vody.

 Voda pomáha udržiavať zdravú telesnú 
hmotnosť zvýšením metabolizmu a re-
guláciou chuti k jedlu.

 Vypitie piatich pohárov vody denne 
znižuje riziko rakoviny čreva o 45 %, 

môže znížiť riziko rakoviny prsníka 
o 79 % a o 50 % znižuje pravdepodob-
nosť rakoviny močového mechúra.

 Vodu nemožno zameniť za pivo, víno, 
či iné alkoholické a nealkoholické ná-
poje .

Ako si vypočítať potrebné množstvo 
vody na jeden deň:

Je to veľmi jednoduché. Svoju telesnú 

hmotnosť vydeľte číslom 20 a dostanete 
množstvo vody v litroch, ktoré by sme mali 
vypiť za jeden deň.

Príklad: Ak vážite napríklad 60 kg, bude 
to vyzerať nasledovne → 60 : 20 = 3 → mali 
by ste denne vypiť 3 litre vody.

Vedeli ste...
že veľmi dôležitý je tiež čas, kedy vodu 

pijete?
● 2 poháre vody po zobudení prispievajú 

ku aktivácii vnútorných orgánov
● 1 pohár vody min. 30 minút pred jed-

lom napomáha tráveniu
● 1 pohár vody pred sprchou pomáha 

znižovať krvný tlak
● 1 pohár vody pred spaním znižuje vý-

skyt srdcových kríz
 -i-

Voda – jeden zo štyroch elementov, zák-
lad každého bytia, nevyhnutnosť nášho 
života. Voda sa nachádza všade okolo 
nás. Pokrýva až 70 % zemského povrchu 
a má pre našu planétu nesmierny výz-
nam. Potrebujú ju všetky rastliny a živo-
číchy. Nik nedokáže prežiť bez vody dlh-
šie ako štyri dni. Ľudia potrebujú vodu 
v domácnostiach, továrňach aj pri poľ-
nohospodárskych prácach. Elektrická 
energia z vodných elektrární predstavuje 
lacný zdroj energie v mnohých krajinách 
sveta. Napríklad v Kanade je 66 % výro-
by energie pokrývaných výrobou z vod-
ných elektrární a v Nórsku je to dokonca 
až 99 %, na Slovensku približne 20 %. 
Voda teda hrá jednu z hlavných rolí v na-
šich životoch, preto by sme si 
ju mali chrániť a vážiť, aby sa 
o niekoľko rokov nestala takým 
vzácnym artiklom, pre ktorý sa 
vedú vojny.

Jednou z možností, ako si 
pripomenúť význam a vzácnosť 
vody bol 22. marec – Sveto-
vý deň vody. Tento sviatok sa 
uskutočňuje pravidelne od roku 
1993, kedy Valné zhromažde-
nie OSN vyhlásilo 22. marec za 
Svetový deň vody. Jeho cieľom 
je pripomínať význam a dôleži-
tosť vody, upozorňovať na stav 

vôd vo svete a viesť ľudí k ochrane vôd. 
Každý rok má Svetový deň vody svoju 
tému, tou tohtoročnou témou bola ,,Voda 
a potravinová bezpečnosť“. Okrem témy 
niesol tohtoročný Svetový deň vody aj 
svoje heslo, a to ,,Svet je smädný, preto-
že sme hladní“. Znie to možno zvláštne, 
ale tu je malé vysvetlenie: 

Na našej planéte žije v súčasnosti se-
dem miliárd ľudí, ktorí potrebujú obživu 
a do roku 2050 sa očakáva, že k nim pri-
budnú ďalšie dve miliardy. Štatistiky ho-
voria, že každý z nás vypije 2 až 4 litre 
vody každý deň, avšak väčšina vody, kto-
rú ,,vypijeme“, je obsiahnutá v jedle, ktoré 
zjeme. Napríklad celý proces výroby ho-
vädzieho mäsa si vyžiada až 15 000 litrov 

vody, pričom kilo pšenice ,,vypije“ 1500 
litrov vody. Keďže miliarda ľudí už dnes 
žije v stave dlhotrvajúceho hladu a vodné 
zdroje sú pod tlakom, nemôžeme pred-
stierať, že tento problém je niekde inde 
a že sa nás netýka. Existuje však niekoľko 
krokov, ktorými môžeme prispieť k aspoň 
čiastočnému zlepšeniu tohto problému. 
Konkrétne tieto kroky zahŕňajú:
● konzumovanie potravín z menším 

obsahom vody
● redukovanie obrovského plytvania 

jedla – 30 % z celkovej produkcie 
jedla sa nikdy nezje a voda použitá 
pri jeho výrobe je definitívne preč

● väčšia výroba jedla lepšej kvality 
s menším obsahom vody

● zdravšie stravovanie
Tieto akcie, so zapojením 

všetkých od výrobcov až po 
konzumentov, môžu zachrániť 
vodu a zabezpečiť tak potravu 
pre všetkých.

A čo vy? Už ste si niekedy 
spočítali, koľko vody denne mi-
niete? A koľko litrov z toho je 
úplne zbytočných? Možno práve 
svetový deň vody je vhodným 
termínom na takéto zamyslenie 
sa. Veď tým, že ušetríme vodu, 
ušetríme aj naše peňaženky .
 -i-

22.	MAREC	–	SVETOVÝ	DEŇ	VODY

ZAUJÍMAVOSTI O VODE
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Zumba	v	Nededzi
Po	novom	roku	si	dievčatá	a	ženy	z	našej	obce	i	blízkeho	oko-
lia	dali	záväzok	pravidelne	sa	vytancovať	a	vyskákať	na	ho-
dinách	zábavnej	a	tanečno-cvičebnej	zumby.	Spolu	s	licen-
covanou	 inštruktorkou	Erikou	 sa	 stretávame	v	kultúrnom	
dome	v	našej	obci	2x	do	týždňa	a	vždy	sa	dobre	„vyjašíme“.	
Z	tohto	miesta	ďakujeme	starostovi	obce	za	možnosť	využí-
vania	priestorov	sály. -ET-

Športové	okienko
Medzinárodný	futbalový	turnaj

Dňa 11. 12. 2011 sa zúčastnili starší žiaci 
(roč.1998) OŠK Nededza medzinárodného 
futbalového turnaja v obci Korňa. Futba-
lová Aréna v Korni patrí medzi najväčšie 
kryté trávniky v Strednej Európe. Turnaja 
sa zúčastnilo 12 družstiev z Čiech a Slo-
venska. Hralo sa v skupinách, a potom 
podľa umiestenia o celkové poradie. Počas 
celého turnaja chlapci z OŠK Nededza hra-
li vo výbornej forme, o čom svedčí i to, že 
v základnej skupine neinkasovali ani jeden 
gól. V súboji o finále prehrali s neskorším 
víťazom turnaja, s mužstvom Trenčína, 
gólom dve minúty pred koncom stretnutia. 
Napokon v zápase o tretie miesto vyhra-
li nad družstvom Třinca 2:0 a zaslúžene 
skončili na medailovom mieste. Z jednot-
livcov bol náš hráč Ďuríček Peter vyhláse-
ný za najlepšieho brankára. 

Halový	turnaj	žiakov	U	–	14

Dňa 4. 2. 20102 sa zúčastnili hráči OŠK 
Nededza r.1998 na halovom turnaji v Kys. 
N. Meste. Turnaja sa zúčastnilo osem druž-

stiev rozdelených do dvoch skupín. Naši 
chlapci prešli svoju skupinu bez zaváhania 
a všetky svoje zápasy vyhrali.V semifiná-
le o postup do finále vyhrali nad domácim 
družstvom 3:0. Vo finálovom stretnutí sa  
chlapci stretli s družstvom FK Čadca, nad 
ktorým zvíťazili  rekordným výsledkom 
7:0 a odniesli si pohár za celkové prven-
stvo. Najlepším hráčom turnaja bol vyhlá-
sený hráč OŠK Nededza Michal Kubica. 

Medzinárodný	halový	turnaj

Dňa 11. 2. 2011 sa zúčastnili starší žiaci  
OŠK Nededza medzinárodného halové-
ho turnaja o pohár starostu mesta Třinec. 
V kvalitne obsadenom turnaji štartovali 
štyri družstvá z Čiech a štyri družstvá 
zo Slovenska. Zo základnej skupiny naši 
chlapci postúpili z druhého miesta. V sú-
boji o postup do finále prehrali s neskor-
ším víťazom turnaja, s družstvom Opavy 
tesne 1:0. V boji o bronzové medaily 
 porazili družstvo V. Meziříčí 2:0 a skon-
čili na peknom treťom mieste. Z jednot-
livcov bol náš hráč Ďuríček Peter vyhlá-
sený za najlepšieho brankára. 

Všetkým chlap-
com patrí za pred-
vedené discipli-
nované výkony 
pochvala a uzna-
nie! A my dúfame, 
že v podobných 
výkonoch budú na-
ďalej pokračovať.
	 -J.F.-

VýSTAVA MODELOV
Dňa 2. 2. 2012 sa v sále Kultúrneho domu 
v Nededzi  uskutočnila výstava modelov. 
Tú zastrešovali modelári z Ponorkového 
klubu Žilina a Žilinský modelársky klub 
Tucan, ktorý rozvíja činnosť v oblasti le-
teckého modelárstva. Na výstave si mohli 
prítomní pozrieť obrie modely lodí, lietadiel 
a ponoriek, ktoré spadali do obdobia druhej 
svetovej vojny, ale i „ zaujímavé kúsky“ 
zo súčastnosti, ako akrobatické lietadlá a 

modely pre voľnočasové 
aktivity. Dovedna organi-
zátori predstavili 35 mo-
delov. Najväčšiu radosť 
mali určite deti z tunajšej 
materskej školy, ktoré by 
si najradšej jednotlivé mo-
dely osvojili ako hračky. 
V obci Nededza sa takáto 
výstava konala po prvý-
krát a starosta obce PhDr. 

Peter Vajda verí, 
že nie posledný. 
„Svoje poďakova-
nie by som chcel 
vyjadriť organi-
zátorom, ktorí ta-
kýmto spôsobom 
ponúkli nevšedný 
zážitok pre našich 
občanov.“
   -AH-



12 N ED ED ŽAN

Fašiang sa už kráti,
viac sa nenavráti
Tak	 ako	 každý	 rok,	 aj	 tento	 sme	 sa	

s	 deťmi	 tunajšej	 materskej	 školy	
veľmi	tešili	na	karneval.	Ten	sa	konal	
v	piatok	17.	2.	2012	priamo	v	škôlke.	
Netrpezlivo	 sme	 odpočítavali	 dni,	
ktoré	 ešte	 do	 karnevalu	 chýbali.	
Čas	 sme	 si	 krátili	 karneva-
lovými	omaľovánkami,	bás-
ničkami,	spevom	a	tancom.	
V	deň	očakávanej	karneva-
lovej	oslavy	sa	začali	triedy	
plniť	 princeznami,	 pirát-
mi,	 rôznymi	 zvieratkami	 a	
mnohými	 inými	 krásnymi	
maskami.	 Pani	 učiteľky	
vyzdobili	 priestory	 balón-
mi,	 papierovými	 drakmi	 a	
reťazami	 a	 samozrejme	 aj	
seba	 zaodeli	 do	 pestrých	
masiek.	 Celé	 dopoludnie	
deti	tancovali,	spievali	a	za-
bávali	sa	pri	 tanečnej	hud-
be.	Náš	 karneval	 je	 neoby-
čajný	aj	 tým,	že	v	„chutnej	

tombole“	 vyhráva	každý.	Každá	maska	
totiž	bola	odmenená	 sladkým	prekva-
pením.	Pohostiť	sa	deti	mohli	v	bufe-
te	 plnom	 sladkých	 i	 slaných	 dobrôt	
od	mamičiek	 a	 babičiek,	 ktorým	 za	
ich	 kuchárske	 výtvory	 patrí	 veľká	
vďaka.	Týmto	sme	ukončili	aj	my	
v	škôlke	 fašiangový	čas	a	 tešíme	
sa	 na	 ďalšie	 kultúrne	 a	 najmä	
zábavné	akcie.	 -mt-
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